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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIII/08 
XXXIII sesji Rady Miasta D ęblin 

z dnia 28 października 2008 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Nr 1 Ratusza Miasta. 
 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1430. 
 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. 
 
Nieobecny radny - Waldemar Potyra. 
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 
 
Sesję otworzył i obradom przewodniczył Pan Ryszard Karpiński - Przewodniczący Rady 
Miasta. W sesji uczestniczyło 14 radnych na ustawowy skład Rady - 15 radnych, co stanowi 
wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

• Stanisław Włodarczyk - Burmistrz Miasta, 
• GraŜyna Maziarek - Zastępca Burmistrza, 
• Marek Basaj - Sekretarz Miasta, 
• Kinga Barańska - Skarbnik Miasta, 
• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, 
• Maria Krystyna Szczepanik - radca prawny, 
• Sebastian Gral - przedstawiciel Komisariatu Policji w Dęblinie, 
• Zbigniew Dzido - Towarzystwo Przyjaciół Dęblina, 
• Krzysztof Chodkiewicz - Towarzystwo Przyjaciół Dęblina, 
• Dyrektorzy dęblińskich szkół podstawowych, 
• przewodniczący Zarządów Osiedli, 
• przedstawiciele lokalnej prasy. 

 
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Radni otrzymali porządek obrad sesji wraz z materiałami na dzisiejszą sesję w ustawowym 
terminie. W ramach autopoprawki, Przewodniczący RM wprowadził do porządku obrad 
projekt uchwały  w sprawie nabycia działek gruntu pod drogami w obrębie Michalinów, jako 
punkt 5e. 
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Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Miasta przeczytał pełne brzmienie porządku obrad XXXIII sesji: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r., 
b) nabycia działki połoŜonej przy ul. Składowej i Warszawskiej, 
c) nabycia działki gruntu nr 4060 pod ulicą Saperów w Dęblinie, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Miasta Dęblin, 
e) nabycia działek gruntu pod drogami w obrębie Michalinów. 

6. Informacja o funkcjonowaniu kultury fizycznej i turystyki w Dęblinie. 
7. Wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
9. Zatwierdzenie protokołu XXXII sesji Rady Miasta. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta  
w okresie między sesjami. 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński - poinformował o swojej pracy między 
sesjami: 

• w dniu 4 października 2008 r. brał udział w spotkaniu z wędkarzami  
oraz ustępującym Zarządem Koła Polskiego Związku Wędkarskiego; 

• w dniu 14 października 2008 r. uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej, podczas którego zostały wręczone stypendia im. Jana Pawła II dla 
uczniów wyróŜniających się w nauce; 

• Przewodniczący RM podziękował: Wiceprzewodniczącemu RM - Ryszardowi 
Zarównemu za uczestnictwo w Dniu Edukacji Narodowej w Zespole Szkół Nr 4  
oraz Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej za udział  
w Dniu Edukacji Narodowej w siedzibie Specjalnego Ośrodka Szkolno - 
Wychowawczego; 

• w dniu 14 października 2008 r. Przewodniczący RM wziął udział w uroczystej 
zbiórce z okazji sformowania 4 Skrzydła Lotnictwa Szkolnego - nowoutworzonej 
jednostki przy WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych; 

• tego samego dnia uczestniczył w obchodach 40-lecia powstania Szkoły Podstawowej 
Nr 6 w Stawach; 

• w dniu 16 października 2008 r. odbyła się uroczystość przekazania obowiązków 
przez Komendanta Powiatowego Policji  oraz spektakl zorganizowany przez Miejski 
Dom Kultury, upamiętniający wybór Kardynała Karola Wojtyły na PapieŜa; 

• w dniu 23 października 2008 r. udział w posiedzeniach Komisji Rady Miasta, które 
opiniowały materiały na dzisiejszą sesję; 



________________________________________________________________ 
Protokół Nr XXXIII/08 sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 28 października 2008 r. 

3 

• 25 października 2008 r. odbyły się uroczyste obchody związane z 80-leciem 
powstania Szkoły Podstawowej Nr 2 w Dęblinie.  

 
Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, który poinformował  
o swojej pracy od ostatniej sesji (tj. od dnia 30 września 2008 r.) do dnia dzisiejszego: 

• w omawianym okresie zostały opracowane i przedłoŜone Radzie projekty uchwał, 
będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji wraz z informacją, dotyczącą kultury 
fizycznej i turystyki; 

• w dniu 1 października 2008 r. - udział w inauguracji roku akademickiego 2008/2009 
w WyŜszej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie; 

• w dniu 4 października 2008 r. - udział w spotkaniu, podsumowującym kadencję 
Zarządu Koła Polskiego Związku Wędkarskiego w Dęblinie; 

• 6 października 2008 r. miała miejsce wizyta u Wojewody Lubelskiego, podczas 
której były poruszane sprawy oceny wniosków unijnych wraz ze złoŜeniem protestu 
w tej sprawie, a takŜe były prowadzone rozmowy na temat moŜliwości 
dofinansowania przedsięwzięć inwestycyjnych miasta ze środków budŜetu państwa; 

• 8 października 2008 r. odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i BudŜetu na os. Wiślana - świca w celu rozwaŜenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego tego osiedla. W związku  
z pojawieniem się kilku innych zmian dotyczących miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego koniecznym będzie zwołanie Gminnej Komisji 
Urbanistycznej; 

• 9 października 2008 r. w inauguracji roku akademickiego w Puławskiej Szkole 
WyŜszej uczestniczyła Pani GraŜyna Maziarek - Zastępca Burmistrza; 

• 9 października 2008 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej na temat 
wykorzystania dotacji przez Kolejowy Klub Sportowy "Czarni". Komisja została 
poinformowana o działaniach Urzędu Miasta w tym zakresie - została wydana 
decyzja o zwrocie dotacji. Klub złoŜył odwołanie od tej decyzji  do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego. Jednocześnie Urząd Miasta skierował wniosek do 
Prokuratury o rozpatrzenie sprawy wykorzystania dotacji przez KKS  
"Czarni" na działalność sekcji tenisowej; 

• w dniu 10 października 2008 r. nastąpiło podsumowanie XX edycji Alertu 
Ekologiczno - Zdrowotnego, w którym uczestniczyła pani GraŜyna Maziarek - 
Zastępca Burmistrza. Na szczeblu powiatowym, w kategorii szkół podstawowych - 
Szkoła Podstawowa Nr 4 zajęła 6 miejsce, Szkoła Podstawowa Nr 6 - 10 miejsce, 
Szkoła Podstawowa Nr 2 - 11 miejsce; w kategorii szkół średnich - Liceum 
Ogólnokształcące - zajęło 2 miejsce i w kategorii szkół specjalnych - Specjalny 
Ośrodek Szkolno - Wychowawczy - zajął 1 miejsce. Szkoły te otrzymały z Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej nagrody pienięŜne w 
wysokości od 2.300 zł do 3.700 zł. Łączna pula nagród wyniosła 15.000 zł. Nie 
wszystkie szkoły dęblińskie uczestniczyły w tej akcji; 

• 13 października 2008 r. Burmistrz spotkał się z przedstawicielami firmy "Kapitan" 
inwestora obiektu przy ul. Niepodległości. Będzie to sklep sieci "INTERMARCHE" - 
pierwszy tego typu obiekt we wschodniej Polsce. Zatrudnienie uzyska tam ok. 40 
osób; 

• 13 października 2008 r. podpisano akt notarialny wykupu zabudowanej 
nieruchomości kolidującej z budową ul. Okrzei. Koszt wykupu - 60.000 zł; 

• 13 października 2008 r. odbyła się uroczystość miejska z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej. Wręczone zostały nagrody Burmistrza dla wyróŜniających się 
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nauczycieli, które otrzymali: Pani Jolanta Kutera ze Specjalnego Ośrodka Szkolno - 
Wychowawczego, Panie: Janina Nowak i BoŜena Nowak ze Szkoły Podstawowej  
Nr 2, Panie: Anna Iwanek, Krystyna Walczuk i Barbara Kurek z Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących, Pani Teresa Smyrak i Pan Waldemar Kutera z Zespołu Szkół Nr 
4, Pani Barbara Rejniak z Zespołu Szkół Nr 3 i Pani Ewa Sacawa z Miejskiego 
Przedszkola Nr 1. Podczas tej uroczystości zostały równieŜ wręczone dokumenty 
przyznające stypendia  Jana Pawła II dla najlepszych uczniów. W tym roku otrzyma 
je aŜ 72 osoby. W tym miejscu Burmistrz podziękował młodzieŜy z ZSO za 
przygotowanie części artystycznej; 

• 14 października 2008 r. odbyła się uroczystość sformułowania 4 Skrzydła Lotnictwa 
Szkolnego w Dęblinie. Jest to nowa jednostka wojskowa powstała w ramach 
restrukturyzacji WSOSP, odpowiednik brygady. Dowódcą został pan płk Tomasz 
Drewniak; 

• w tym samym dniu odbyło się 40-lecie powstania Szkoły Podstawowej Nr 6  
w os. Stawy. Burmistrz złoŜył podziękowania dla Pani Dyrektor - Renaty Poredy za 
przygotowanie uroczystości; 

• w tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w Rykach  
z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na temat 
budownictwa drogowego w naszym rejonie. W spotkaniu, oprócz Dyrektora Janusza 
Wójtowicza uczestniczyli równieŜ Posłowie - Włodzimierz Karpiński, Edward 
Wojtas, Stanisław śmijan, Jarosław śaczek, Pani Wojewoda - Genowefa Tokarska, 
Wicemarszałkowie Województwa Lubelskiego - Jacek Sobczak i Sławomir 
Sosnowski. Głównym tematem spotkania była budowa obwodnicy Ryk, jak równieŜ 
poruszane były inne zagadnienia komunikacyjne dotyczące Dęblina (droga 48, droga 
801 oraz modernizacja linii kolejowych); 

• 15 października 2008 r. odbyło się spotkanie z emerytowanymi nauczycielami - 
członkami Związku Nauczycielstwa Polskiego, w którym uczestniczyła Zastępca 
Burmistrza - GraŜyna Maziarek; 

• 16 października 2008 r. odbyła się uroczystość przekazania obowiązków przez 
Komendanta Powiatowego Policji w Rykach. Dotychczasowy Komendant - 
Podinspektor Marek Kowalczyk został Komendantem Powiatowym Policji  
w Radzyniu Podlaskim, a Komendantem Powiatowym Policji w Rykach został 
młodszy inspektor - Zbigniew Jankowski, dotychczasowy Komendant Policji ze 
Świdnika; 

• 20 października 2008 r. Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami domków 
nauczycielskich przy Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 w sprawie odbioru ścieków. 
Przedsiębiorstwo PHU Anna, pośrednik w przekazywaniu ścieków uwaŜa, Ŝe stawki 
za jej usługi nie powinny być zatwierdzane przez miasto. Jeśli ww. przedsiebiorstwo 
nie wyrazi zgody na respektowanie zatwierdzonych stawek przez miasto, skierujemy 
sprawę do Sądu; 

• 22 października 2008 r. wspólnie z Naczelnikiem Wydziału Oświaty, Kultury  
i Sportu Burmistrz był w Ministerstwie Edukacji Narodowej w sprawie zwiększenia 
środków na oświatę. Zapadła deklaracja, Ŝe jeszcze w tym roku miasto otrzyma 
60.000 zł na działalność bieŜącą oraz niewielkie kwoty na rekompensatę odpraw 
emerytalnych dla nauczycieli, stanowiącą 7-10% wartości wypłacanych odpraw; 

• 25 października 2008 r. odbył się jubileusz 80-lecia Szkoły Podstawowej Nr 2. 
Burmistrz złoŜył podziękowania dla Pana Dyrektora - Sławomira Ojrzyńskiego za 
zorganizowanie uroczystości; 
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• tego samego dnia, gościnnie w murach Klubu Uczelnianego WSOSP, odbył się 9 
Jesienny Przegląd Twórczości Artystycznej Seniorów, w którym uczestniczyła Pani 
GraŜyna Maziarek - Zastępca Burmistrza; 

W sprawach gospodarczych i inwestycyjnych - przeprowadzone i rozstrzygnięte zostały 
następujące przetargi: 

• w dniu 9 października 2008 r. odbył się przetarg na przebudowę ulicy Kopernika  
w osiedlu Wiślana - świca. Zakres obejmuje budowę nawierzchni jezdni bez 
chodników, poniewaŜ nie jest jeszcze zlecona przebudowa linii energetycznej. 
Wpłynęły 4 oferty. Wybrana została oferta firmy "Poltor" Dęblin za kwotę 447.867 
zł. Była to najtańsza oferta. Umowa została juŜ podpisana z terminem wykonania 
inwestycji - do 30 czerwca 2009 r.; 

• 15 października 2008 r. odbył się przetarg na budowę dróg w osiedlu Masów (chodzi 
o odcinek ulicy Krasickiego i ul. Kołłątaja). Wpłynęła jedna oferta z firmy "Poltor" za 
łączną kwotę 294.523 zł. Realizacja inwestycji odbywa się etapami. Pierwszą część 
drogi powiatowej - ul. Krasickiego, realizuje na zasadzie porozumienia ZDP. Termin 
wykonania jest do 15 grudnia 2008 r., wartość tego odcinka wynosi 40.676 zł. W 
ramach drugiego etapu realizowana jest ul. Kołłątaja z terminem realizacji do 30 
czerwca 2009 r. Wartość inwestycji  - 254.047 zł.; 

• 20 października 2008 r. odbył się przetarg na budowę ścieŜki pieszo - rowerowej  
w ul. Mickiewicza w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 801 o długości 544 mb. Jest to 
inwestycja wspólna Miasta z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Wcześniej została 
podpisana umowa z Marszałkiem Województwa na dofinansowanie tejŜe inwestycji, 
w której Miasto finansuje 60% wartości zadania i zgodnie z umowa przekazana 
została kwota 220.000 zł na konto Urzędu Marszałkowskiego. Wpłynęły na ten 
przetarg dwie oferty, z których wybrana została oferta firmy "Poltor" Dęblin za kwotę 
311.420 zł; 

• na  5 listopada 2008 r. został ogłoszony przetarg na budowę sieci kanalizacyjnej  
i wodociągowej w ulicy bocznej, odchodzącej od ul. Stawskiej. Termin wykonania 
inwestycji do 30 grudnia 2008 r.; 

• na 6 listopada 2008 r. ogłoszony został przetarg na budowę oświetlenia ścieŜki pieszo 
- rowerowej w ul. Mickiewicza z terminem wykonania do końca bieŜącego roku; 

• 1 października 2008 r. odbył się przetarg na zimowe utrzymanie dróg. Wpłynęła 
jedna oferta. Wykonawcą utrzymania dróg w sezonie zimowym 2008/2009 będzie 
Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w Dęblinie; 

• 10 października 2008 r. odbył się drugi przetarg na sprzedaŜ mieszkania przy  
ul. Bankowej. Cena wywoławcza wynosiła 25.000 zł. Mimo wpłaty wadium oferent 
nie dał postąpienia. Ogłoszony został trzeci przetarg z obniŜeniem ceny mieszkania 
do 22.000 zł.  

• na 24 października 2008 r. był ogłoszony przetarg na sprzedaŜ działki, połoŜonej przy 
zbiegu ulic Składowej i Spacerowej. Cena wywoławcza wynosiła 150.000 zł i mimo 
wpłaty wadium oferent nie przystąpił do tego przetargu; 

• na 5 grudnia 2008 r. jest ogłoszony drugi przetarg na sprzedaŜ nieruchomości przy  
ul. PodchorąŜych. Cena wywoławcza - 600.000 zł, taka jak w pierwszym przetargu; 

• odebrana została inwestycja dotycząca modernizacji skrzyŜowania ul. Kowalskiego, 
Ścibiora, Krasickiego i Spacerowa przy Zespole Szkół Nr 4, natomiast kładka na rz. 
"Irence" jest jeszcze nie odebrana a takŜe prace, wykonywane na ul. Konopnickiej, 
Spacerowej i Krasickiego. Jest to inwestycja wspólna z Powiatem. Łączny koszt 
wynosi ponad 1.300.000 zł; 
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• rozpoczęty został II etap modernizacji chodnika przy ul. Tysiąclecia. Jest to 
inwestycja wspólna miasta i powiatu. Nie było jeszcze odbioru zarówno pierwszego 
jak i drugiego etapu; 

• zakończona została modernizacja chodnika, placu apelowego i schodów przy Szkole 
Podstawowej Nr 2. Wykonawcą zadania był MZGK za kwotę 57.000 zł. Odbioru 
inwestycji jeszcze nie było; 

• kończona jest inwestycja w os. Wiślana wzdłuŜ bloków 31 i 27; 
• trwa budowa chodnika w ul. Staszica i w os. 15 Pułku Piechoty "Wilków"; 
• zlecona została budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Ks. Hładuniaka (jest to niewielki 

odcinek o długości ok. 200m). Wykonawcą będzie MZGK. Koszt 36.000 zł. Termin 
wykonania - do 30 listopada br.; 

• w ramach programu usuwania azbestu wpłynęło 27 wniosków (w tym 7 od wspólnot 
mieszkaniowych i 20 od osób fizycznych) o dofinansowanie demontaŜu i utylizacji 
pokryć dachowych z azbestu w tym roku. Zrealizowano 23 wnioski (19 wniosków 
osób fizycznych i 4 wnioski wspólnot). 1 wniosek osoby fizycznej i 3 wnioski 
wspólnot przesunięto do realizacji na przyszły rok, ze względu na ograniczone środki 
finansowe. Usunięto łącznie 1.994 m2 azbestu na kwotę - 31.941,64 zł. Łączne 
wydatki związane z usuwaniem azbestu wraz z dotacją z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wyniosły 57.893,33 zł., natomiast dotacja 
z WFOŚiGW wyniosła 15.970,82 zł; 

• rozpoczął się remont dęblińskiego Komisariatu Policji; 
• ogłoszony jest konkurs na najpiękniejszy dębliński budynek. Termin zgłaszania 

budynków jest do 31 października 2008 r. Nie mogą w tym konkursie uczestniczyć 
budynki wielomieszkaniowe; 

• Burmistrz zaprosił wszystkich na uroczyste obchody 90 rocznicy Święta 
Niepodległości, przypadającego w dniu 11 listopada. Uroczystości rozpoczną się  
o godz. 1000 Mszą Św. sprawowaną w intencji Ojczyzny; 

• rozpoczęły się prace nad projektem budŜetu miasta na 2009 r. Do projektu budŜetu 
złoŜono 168 wniosków. Subwencja oświatowa w 2009 r. wyniesie - 11.252,013 zł. 
Prognozowany wskaźnik wzrostu cen i usług konsumpcyjnych ma wynosić 2,9%.  
W sferze budŜetowej planowany jest wzrost wynagrodzeń o 3,9%, natomiast 
przewidywany wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli ma wynieść w 2009 r. 10%  
(5% od stycznia i 5% od września). Od września 2009 r. planowane jest obniŜenie 
wieku szkolnego z 7 do 6 lat. Projekt budŜetu zostanie przedłoŜony Radzie  
w ustawowym terminie - do dnia 15 listopada 2008 r. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 
Zapytania, interpelacje i wnioski zgłaszali: 
 
Radny Krzysztof Karbowski: 

• zapytał, czy zostały wykonane wszystkie prace naprawcze po wykonanych 
przyłączach kanalizacyjnych w ul. Warszawskiej, m.in. przy posesji Pana Krzysztofa 
Ziółkowskiego; 

• wnioskował o wykonanie remontu cząstkowego nawierzchni ulicy PCK; 
• wnioskował o spowodowanie uzupełnienia tabliczek z oznaczeniami ulic miasta, 

m.in. ulicy Skotnickiego; 
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• wnioskował o rozwaŜenie przełoŜenia kostki chodnikowej na ścieŜce rowerowej  
w ul. Składowej. Ta nawierzchnia jest systematycznie degradowana przez 
prowadzone tam inwestycje, w wielu miejscach nie ma wjazdów i zjazdów na 
posesje; 

• spowodować zawieszenie znaku przystanku PKS "na Ŝądanie" przy zamraŜalni  
na ul. Stawskiej na odpowiednim słupie, a nie, jak dotychczas, na drzewie; 

• oznakować ścieŜkę rowerową na ul. Warszawskiej (od Rynku) oraz spowodować 
umorzenie nałoŜonych mandatów dla osób, które poruszały się tą ścieŜką; 

• spowodować uporządkowanie miejsc pamięci narodowej przed 1 listopada; 
• uporządkować przed 11 listopada główny ciąg komunikacyjny, gdzie będą odbywały 

się uroczystości; 
• spowodować zabezpieczenie kierowania ruchem drogowym przy cmentarzach w dniu 

1 listopada; 
• zwrócić się do organizacji turystycznych i działających w zakresie kultury fizycznej  

i kultury, aby wystąpiły z wnioskami do kalendarzy imprez krajoznawczo - 
turystycznych, kultury fizycznej i kultury. 

 
Radny Adam Cenkiel - zabrał głos w sprawie utrzymania czystości wokół posesji. 
Wnioskował o wzmoŜone kontrole podmiotów gospodarczych w zakresie zawierania umów 
na wywóz odpadów komunalnych. 
 
Radny Henryk BroŜyna: 

• wnioskował, Ŝeby w dniach 1 i 2 listopada udostępnić teren targowiska przy  
ul. 15 PP "Wilków" do parkowania samochodów; 

• wnioskował o wycięcie pnia  drzewa na ul. Rogowskiego pomiędzy blokami 3 i 5,  
co spowoduje poszerzenie drogi dojazdowej do Ŝłobka; 

• zapytał, czy zostały zamontowane filtry przeciwzapachowe na pompowniach 
ścieków? 

• zapytał - jaka jest moŜliwość zakupu znaczka i naklejki z napisem Miasto Dęblin?; 
• wnioskował o wyrównanie terenu po prawej stronie, idąc w kierunku byłego kina 

"Irena"; 
• wnioskował o podniesienie studzienek kanalizacji burzowej  w ul. Spacerowej; 
• zapytał, kto z Urzędu był przy odbiorze skrzyŜowania w ul. Kowalskiego i czy 

zgłaszane wcześniej niedociągnięcia zostały usunięte? 
 
Radny Henryk Wiejak: 

• podziękował Burmistrzowi Miasta, wszystkim radnym i wszystkim pracownikom, 
którzy pracowali przy modernizacji chodnika w os. Wiślana przy blokach 27 i 31; 

• radny ponowił wniosek o wykonanie estetycznego wjazdu do os. Wiślana  
oraz tzw. witacza; 

• podziękował Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 6 - Pani Renacie Poreda za wspaniałe 
przygotowanie jubileuszu 40-lecia funkcjonowania szkoły; 

• zwrócił się o rozpatrzenie pisma Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w Dęblinie w sprawie uchwały Nr XXX/193/2008. 

 
Radny Waldemar Chochowski: 

• wnioskował o powiadomienie Zarządu Dróg Powiatowych o zniszczeniach krawędzi 
jezdni na drodze do Staw, powstałych w wyniku prowadzonych  przy tej drodze prac; 
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• prosił o zwrócenie się do Telekomunikacji Polskiej S.A. o dokonanie przeglądu 
pokryw studzienek telekomunikacyjnych na terenie Dęblina; 

• wnioskował o wykonanie tymczasowego odwodnienia terenu targowiska przy  
ul. 15 PP "Wilków" w ramach środków stanowiących  dochody z tego targowiska. 

 
Radny Mieczysław Skibiński - zapytał, jaka jest odpowiedź na pismo z Wojewódzkiego 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Lublinie w sprawie rowu melioracyjnego  
w sąsiedztwie Rodzinnych Ogródków  Działkowych "Orlik". 
 
Radny Waldemar Warenica - wnioskował o umieszczenie w przyszłorocznym budŜecie 
środków na wykonanie punktu czerpania wody na cmentarzu komunalnym. 
 
Ad. pkt 5a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem , stanowiący załącznik do protokołu, przedstawiła 
Pani Kinga Barańska - Skarbnik Miasta. Poinformowała, Ŝe w projekcie uchwały 
wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające budŜet na podstawie: decyzji 
budŜetowych Wojewody Lubelskiego: Nr 54 z dnia 30 września 2008 r., Nr 55 z dnia  
2 października 2008 r., Nr 57 z dnia 7 października 2008 r. oraz innych wewnętrznych 
decyzji i potrzeb. Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego Nr 54 z dnia  
30 września 2008 r., zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 8.081 zł  
w dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziale – Pozostała działalność. Jest to dotacja celowa 
przeznaczona na dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego 
młodocianych pracowników. Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego  
Nr 55 z dnia  2 października 2008 r. zmniejszono budŜet po stronie dochodów i wydatków  
o kwotę 1000 zł w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze. Środki pochodzą z ustawy budŜetowej na 2008 r. 
Ponadto zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 11.000 zł  
w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Ośrodki pomocy społecznej. Jest to dotacja 
celowa przeznaczona na dofinansowanie zadania wynikającego z art. 121 ust. 3a ustawy  
z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, tj. na wypłatę dodatków w wysokości 250 zł 
miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, 
realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2008. Na podstawie decyzji budŜetowej 
Wojewody Lubelskiego Nr 57 z dnia 7 października 2008 r., zwiększono budŜet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 70.354 zł w dziale – Edukacyjna opieka wychowawcza,  
w rozdziale – Pomoc materialna dla uczniów. Jest to dotacja celowa przeznaczona na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym – 
zgodnie z art. 90 d i art. 90 e ustawy o systemie oświaty.  
Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po 
stronie dochodów i wydatków budŜetowych. Proponuje się zwiększyć środki po stronie 
dochodów budŜetowych z tytułu: dochodów z najmu i dzierŜawy składników majątkowych 
jednostek samorządu terytorialnego w dziale – Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale – 
Pozostała działalność o kwotę 75. 000 zł do kwoty 181.000 zł, ze względu na taką wysokość 
naliczenia dochodów z tytułu wpłat za czynsze za lokale mieszkalne WAM (wg. zawartych 
umów); dochodów jednostek samorządu terytorialnego, związanych z realizacją zadań  
z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami, w dziale – Pomoc 
społeczna, w rozdziale – Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna o kwotę 5.000 zł do 
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kwoty 10.000 zł. Jest to 50% wpływów do budŜetu gminy potrąceń od zaliczek 
alimentacyjnych i świadczeń rodzinnych, których realizację obsługuje Ośrodek Pomocy 
Społecznej. Proponuje się zmniejszyć środki po stronie wydatków budŜetowych: w dziale – 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa, w rozdziale – Ochotnicze straŜe 
poŜarne o kwotę 55.000 zł, zadanie inwestycyjne – Rozbudowa i modernizacja OSP Masów 
do kwoty 37.500 zł ze względu na zawieszenie budowy w związku z koniecznością zmiany 
dokumentacji technicznej, w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska,  
w  rozdziale – Pozostała działalność, zadania inwestycyjne o kwotę 167.000 zł: Modernizacja  
i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie 
aglomeracji Dęblin o kwotę 150.000 zł do kwoty 850.000 zł oraz zadanie – Rewitalizacja 
centrum Miasta Dęblin o kwotę 17.000 zł do kwoty 43.000 zł  z powodu mniejszego 
wykonania wydatków z tych tytułów (zawarte umowy i rozstrzygnięcie przetargu). 
Proponuje się zwiększyć środki po stronie wydatków budŜetowych: w dziale – Transport 
i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę 27.000 zł, z przeznaczeniem na 
wydatki bieŜące, tj. modernizację i konserwację dróg gminnych, w dziale – Administracja 
publiczna, w rozdziale – Urzędy miast o kwotę 40.000 zł, z przeznaczeniem na wydatki 
osobowe i rzeczowe (energia – wzrost kosztów), w dziale – Bezpieczeństwo publiczne  
i ochrona przeciwpoŜarowa, w rozdziale – Ochotnicze straŜe poŜarne o kwotę 5.000 zł,  
z przeznaczeniem na wydatki bieŜące, w dziale – Oświata i wychowanie o kwotę 95.000 zł  
z przeznaczeniem na wydatki bieŜące dla: Zespołu Szkół Nr 4 – 50.000 zł, Miejskie 
Przedszkole Nr 3 - 10.000 zł, Miejskie Przedszkole Nr 1 – 15.000 zł, stypendia dla uczniów – 
15.000 zł, wydatki bieŜące z zakresu oświaty – 5.000 zł, w dziale – Gospodarka komunalna  
i ochrona środowiska o kwotę 135.000 zł, w rozdziale – Oświetlenie ulic, placów i dróg  
o kwotę 30.000 zł z przeznaczeniem na zakup energii oświetlenia drogowego (wzrost 
kosztów) oraz w rozdziale – Pozostała działalność o kwotę 30.000 zł z przeznaczeniem na 
zadanie inwestycyjne – Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Ks. Hładuniaka i bocznej  
ul. Stawskiej do kwoty 130.000 zł, a takŜe o kwotę 75.000 zł  z przeznaczeniem na  roboty 
konserwacyjne rowu Z1 o długości 2550 mb i rowu „F” o dł. 2140 mb (dwukrotne 
wykoszenie, wygrabienie, oczyszczenie z namułu dna oraz przepustów rurowych).  
W związku z mniejszymi niŜ planowano dochodami Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, zadanie to musi być realizowane bezpośrednio z budŜetu 
miasta. Ponadto proponuje się dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków 
budŜetowych między działami, rozdziałami i paragrafami, nie powodujące zmniejszenia  
i zwiększenia budŜetu Miasta na kwotę 34.473 zł. Proponuje się dokonać zmian w planach 
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w kwocie 75.000 zł, zmniejszając przychody funduszu w poz. 2. – Środki z opłat za 
gospodarcze korzystanie ze środowiska (wpływy z Urzędu Marszałkowskiego) o kwotę 
60.000 zł do kwoty 80.000 zł, w poz. 3. – Środki z kar za nieprzestrzeganie wymagań 
ochrony środowiska (wpływy z WIOŚ Lublin) o kwotę 10.000 zł do kwoty 2.000 zł  
i w poz. 4. - Środki z opłat za odbieranie odpadów komunalnych lub opróŜnianie zbiorników 
bezodpływowych w przypadku właścicieli nieruchomości, którzy nie zawarli umów na 
wywóz nieczystości o kwotę 5.000 zł do kwoty 35.000 zł oraz wydatki funduszu  
w poz. 1. - Roboty konserwacyjne rowu Z1 o długości 2550 mb i rowu „F” o dł. 2140 mb  
o kwotę 75.000 zł przenosząc tym samym ww. zadanie do budŜetu miasta.     
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 
 
W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Jednogłośnie (12 głosami "za") Rada podjęła 
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uchwałę Nr XXXIII/209/2008  w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Miasta Dęblin 
na 2008 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki połoŜonej przy 
ul. Składowej i Warszawskiej. 
 
Przed przystąpieniem do przedstawienia projektu uchwały Burmistrz Miasta poinformował  
o zmianie na stanowisku radcy prawnego w Urzędzie Miasta. Z końcem września odeszła 
Pani Beata Siedlecka i w tej chwili na tym stanowisku są zatrudnione dwie osoby: Pani 
Maria Krystyna Szczepanik i Pani Anna Grobel. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowiący załącznik do protokołu, przedstawił 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk. Poinformował, ze chodzi o działkę nr 907/2  
o powierzchni 20 m2, stanowiącą własność osoby prywatnej. Zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Pułaskiego w Dęblinie działka ta jest 
przeznaczona pod drogę. Zakup przedmiotowej działki na rzecz miasta umoŜliwi rozbudowę 
skrzyŜowania ulicy Warszawskiej z ulicą Składową i 1 Maja. 
 
Komisje: Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Gospodarki Komunalnej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Jednogłośnie (12 głosami "za") Rada podjęła 
uchwałę Nr XXXIII/210/2008  w sprawie nabycia działki połoŜonej przy ul. Składowej  
i Warszawskiej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki gruntu nr 4060 
pod ulicą Saperów w Dęblinie. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowiący załącznik do protokołu, przedstawił 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk. Poinformował, Ŝe projekt uchwały dotyczy 
wyraŜenia zgody przez Radę Miasta na komunalizację na rzecz miasta działki nr 4060  
o pow. 1,4742 ha pod ulicą Saperów. Do tej drogi nikt się nie przyznaje. Ona nie jest ani  
w ewidencji gruntów gminnych, ani w ewidencji gruntów powiatowych, a tym bardziej 
wojewódzkich. W ewidencji gruntów jest zapis, Ŝe właścicielem tej działki jest Skarb 
Państwa, władającym jest Urząd Miasta. Burmistrz występuje z propozycją, aby tę ulicę 
formalnie przejąć  i nadać jej kategorię drogi gminnej. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 
 
W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Jednogłośnie (12 głosami "za") Rada podjęła 
uchwałę Nr XXXIII/211/2008  w sprawie nabycia działki gruntu nr 4060 pod ulicą Saperów 
w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie sprzedaŜy 
lokali mieszkalnych stanowiących własność Miasta Dęblin. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowiący załącznik do protokołu, przedstawił 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, który powiedział, Ŝe przedkłada projekt 
uchwały dotyczący zmian wysokości bonifikaty stosowanej przez miasto Dęblin przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych, stanowiących własność miasta. Na podstawie obowiązującej 
uchwały z dnia 4 lipca 2006 r. bonifikata ta wynosi 95% wartości lokalu mieszkalnego  
i udziału w gruncie wyszacowanej przez biegłego, czyli lokator kupuje tę nieruchomość za 
5%. Lokator mieszkania komunalnego wpłacał tzw. kaucję na poczet zabezpieczenia 
ewentualnych zniszczeń czy remontów i te kaucje były zwracane przez gminę. Zaistniały 
sytuacje, Ŝe lokatorzy, którzy wykupili lokale mieszkalne i dostali zwrot kaucji występują o 
rewaloryzację tych kaucji w odpowiednio większej wysokości. Są takie przypadki, Ŝe 
zwaloryzowana kaucja jest większa niŜ cena wykupu mieszkania. Takie przypadki były na 
osiedlu Wiślana. Ostatnio wiele Wspólnot Mieszkaniowych prowadzi prace remontowe, w 
których swój udział musi wnieść takŜe miasto. Proponowany projekt uchwały zmniejsza 
bonifikatę przy wykupie mieszkania do 80%. Taka bonifikata obowiązuje w większości 
gmin. Nigdzie nie ma 95% bonifikaty. Bonifikata 95% miałaby sens, gdyby wszyscy 
lokatorzy wykupili mieszkania. Dotychczasową bonifikatę zachowają lokatorzy, którzy 
wystąpią o wykup do końca roku 2008. Burmistrz przyjął jako autoporawkę wniosek trzech 
Komisji, aby w uzupełnieniu § 2 projektu uchwały dodać zapis wskazujący na końcową datę 
wykupu mieszkania, tj. do dnia 30 czerwca 2009 r. Ponadto Burmistrz poinformował, Ŝe ta 
uchwała nie dotyczy mieszkań przejętych przez miasto od PKP. Tam obowiązuje 95% 
bonifikata. 
 
Komisje: Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Gospodarki Komunalnej - pozytywnie 
zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 
 
W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 11 głosami "za", przy 1 głosie wstrzymującym się 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/212/2008  zmieniającą uchwałę w sprawie sprzedaŜy 
lokali mieszkalnych stanowiących własność Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działek gruntu pod 
drogami w obrębie Michalinów. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, stanowiący załącznik do protokołu, przedstawił 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa.  
Powiedział, Ŝe nabycie przedmiotowych działek od gminy StęŜyca ma na celu częściowe 
uregulowanie stanu prawnego gruntów w obowiązujących granicach miasta Dęblin, a działki 
te wykorzystane są juŜ na cele publiczne. Na wniosek Burmistrza Rada Gminy StęŜyca 
wyraziła zgodę na dokonanie darowizny dla miasta Dęblin i przekazanie ww. działek pod 
drogami. 
 
Komisje: Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Gospodarki Komunalnej - pozytywnie 
zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 
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W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji przystąpiono do głosowania.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Jednogłośnie (12 głosami "za") Rada podjęła 
uchwałę Nr XXXIII/213/2008  w sprawie nabycia działek gruntu pod drogami w obrębie 
Michalinów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 6. 
Informacja na temat funkcjonowania kultury fizycznej i turystyki  
w Dęblinie. 
 
Informację na temat funkcjonowania kultury fizycznej i turystyki, stanowiącą załącznik do 
protokołu, przedstawił Pan Czesław Matysek - Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury  
i Sportu Urzędu Miasta Dęblin. Poinformował, Ŝe niniejsza informacja została opracowana 
na podstawie tematycznych sprawozdań przedłoŜonych  przez placówki oświatowe, kluby, 
stowarzyszenia  i organizacje sportowo – turystyczne, a takŜe w oparciu  
o analizę realizacji omawianego zakresu działalności instytucji i organizacji, które 
współpracują z Urzędem Miasta i zechciały ujawnić swoje osiągnięcia i problemy.  Liczne 
materiały stanowiące swoisty załącznik do przedmiotowej informacji przechowywane są   
w dokumentacji Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu. W przypadku zaistnienia potrzeby 
szczegółowego poznania tych materiałów pozostają one do wglądu radnych Rady Miasta 
Dęblin. Kulturę fizyczną i turystykę uznaje się powszechnie za istotną część praw człowieka, 
świadczącą takŜe o jakości Ŝycia jednostek i społeczeństw. Jako formy aktywności 
człowieka, zarówno kultura fizyczna jak i turystyka, ze względu na swoje wielorakie walory 
są waŜnym czynnikiem kształtowania zdrowia, stymulacji rozwoju kulturowego, 
społecznego, a takŜe gospodarczego. To równieŜ podstawowy obszar i atut kaŜdego 
samorządu w dziele wychowania, opieki i edukacji młodego pokolenia. W roku 2008 i na 
przełomie lat 2007/2008 kulturą fizyczna i turystyką statutowo zajmowały się następujące 
instytucje, stowarzyszenia i organizacje prowadzące swoją działalność na terenie Miasta 
Dęblin: Urząd Miasta Dęblin; - w zakresie bezpośredniego wspierania kultury fizycznej  
i turystyki, dęblińskie placówki oświatowe, które inicjują i realizują róŜnorodne formy 
przedmiotowej aktywności, Szkolny Związek Sportowy - w zakresie inicjowania działalności 
sportowej we współpracy ze szkołami, Kolejowy Klub Sportowy „Czarni” - w zakresie piłki 
noŜnej, szachów i brydŜa sportowego, Kluby,  szkolne i uczniowskie organizacje  sportowe, 
(w tym: Międzyszkolny Klub Sportowy „Budo”, Międzyszkolny Uczniowsko-Ludowy Klub 
Sportowy „Libero”, Uczniowsko – Miejski Klub Tenisa Stołowego „LOB”, Uczniowski 
Klub Sportowy „Mechanik”, Dęblińska Szkoła Teakwon-do, Osiedlowy Klub Sportowy 
„Staszica”, Polski Związek Wędkarski – Zarząd Koła Nr 4 w Dęblinie), stowarzyszenia  
(w tym: Oddział Miejski Polskiego Towarzystwa Turystyczno-Krajoznawczego w Dęblinie, 
PTTK Oddział WyŜszej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie, Polskie 
Towarzystwo Tatrzańskie Oddział Dębliński, Lokalna Organizacja Turystyczna  „Powiśle”, 
Towarzystwo Przyjaciół Dęblina), Miejski Dom Kultury w Dęblinie – w zakresie 
działalności krajoznawczej. 

Podejmowana i realizowana działalność w zakresie kultury fizycznej i turystyki ma 
róŜnorodny wymiar i zakres uzaleŜniony  od moŜliwości finansowych, poziomu motywacji  
oraz gotowości do podejmowania wysiłku i aktywności sportowo-turystycznej. Urząd Miasta 
Dęblin na miarę swoich moŜliwości finansowych i zgodnie z uchwałą budŜetową na 2008 r. 
wspomaga działalność poszczególnych podmiotów statutowo zajmujących się kulturą 
fizyczną i turystyką. Zgodnie z ustawą o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
w ramach otwartego konkursu ofert na realizację przez organizacje pozarządowe zadań  
z zakresu kultury fizycznej i turystyki Miasto Dęblin przeznaczyło w 2008 r. kwotę  
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53.000,00 zł. NiezaleŜnie od powyŜszego w 2008 r. powstały trzy nowe obiekty rekreacji dla 
dzieci w osiedlach: Mierzwiączka, Stawy i Pułaskiego. Zostały zakupione nowe urządzenia 
placów zabaw na łączną kwotę  33.768,32 zł. Kolejnym przejawem wspierania przez miasto 
kultury fizycznej jest przyjęcie uchwały Rady Miasta Dęblin w sprawie przyznawania 
stypendium za wybitne wyniki sportowe. Do 15 grudnia 2008 r. osoby z róŜnych grup 
wiekowych, które spełnią kryteria określone uchwałą, będą mogły ubiegać się o stypendium 
sportowe w roku 2009. W ramach projektu „Sport-zdrowy styl Ŝycia” – realizowany jest 
program pozalekcyjnych zajęć sportowo-rekreacyjnych w szkołach prowadzonych przez 
Miasto Dęblin. Przedmiotowy projekt realizowany jest przy współudziale finansowym 
Ministerstwa Sportu i Turystyki. Łączna wartość przedsięwzięcia wynosi 94.700,00 zł,  
w tym środki Miasta to kwota 47.350,00 zł. ZałoŜenia projektu realizowane są we wszystkich 
11 placówkach oświatowych i obejmują łącznie 810 uczniów. Łącznie we wszystkich 
placówkach   odbywają się dodatkowe zajęcia pozalekcyjne  w liczbie 108 godzin w kaŜdym 
tygodniu. Na podkreślenie zasługuje ponadto wspieranie przez władze miasta róŜnorodnych 
imprez sportowych w postaci honorowego patronatu, fundowania pucharów i nagród dla 
zawodników (np. podczas obchodów Dni Dęblina). Na  wspieranie turystki  Miasto Dęblin 
zabezpieczyło w roku 2008 środki w kwocie 10.000,00 zł.  Zostały one wydatkowane na 
następujące cele i zadania: 
- zakup paliwa dla łodzi Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego w związku  
z  patrolowaniem rzeki Wisła - 3.988,20 zł; 
-   dotację dla Oddziału PTTK WyŜszej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie  
w kwocie 2.000,00 zł, 
-   dotację dla Ochotniczej StraŜy PoŜarnej  Masów na cele związane z organizacją wycieczki 
w Bieszczady w kwocie 2.000,00 zł, 
-   dotację dla Klubu Seniora przy Miejskim Domu Kultury  na cele związane z organizacją 
wycieczki do Kotliny Kłodzkiej w kwocie 2.000,00 zł.   
NajwaŜniejszym wydarzeniem z zakresu szeroko rozumianej turystyki i rekreacji było 
Dęblińskie spotkanie IX Sejmiku Towarzystw Regionalnych Lubelszczyzny z udziałem 
zaproszonych gości.  Wydarzenie to było równieŜ wspierane przez Władze Miasta.  
Uczestnicy Sejmiku podczas trzydniowego pobytu w Dęblinie zwiedzili Salę Tradycji 
WSOSP, bazę szkoleniową i dydaktyczną wojskowej Uczelni, wystawy sprzętu 
inŜynieryjnego, Międzynarodowy Cmentarz Balonna, Bramę Lubelską – Muzeum Twierdzy, 
itp.  W ostatnim dniu pobytu (7.09.2008 r.) uczestnicy wzięli udział w obchodach Święta  
15 Pułku Piechoty „Wilków”. Z inicjatywy radnego Rady Miasta Dęblin Pana Krzysztofa 
Karbowskiego Burmistrz Miasta zgłosił wniosek do Lubelskiego Urzędu Marszałkowskiego 
o włączenie atrakcyjnych miejscowości województwa i samego Dęblina do opracowywanego 
projektu pod nazwą Ponadregionalnej Głównej Trasy Rowerowej prowadzonej przez 
wschodnie województwa naszego kraju. Wniosek czeka na rozpatrzenie.                         
Dęblińskie placówki oświatowe, w skład których wchodzą następujące jednostki 
pedagogiczne: Szkoła Podstawowa nr 2 w Dęblinie, Szkoła Podstawowa nr 3 w Dęblinie, 
Szkoła Podstawowa nr 4 w Dęblinie, Szkoła Podstawowa nr 5 w Dęblinie, Szkoła 
Podstawowa nr 6 w Dęblinie,  Szkoła Podstawowa Specjalna w Dęblinie, Gimnazjum nr 1 
w Dęblinie, Gimnazjum nr 2 w Dęblinie, Gimnazjum nr 3 w Dęblinie, Gimnazjum  Specjalne 
w Dęblinie, Liceum  Ogólnokształcące w Dęblinie w ramach kultury fizycznej realizują 
programowe zajęcia z wychowania fizycznego. Realizowany program zajęć obejmuje 
podstawę programową nakreśloną  przez  oświatowe programy nauczania zatwierdzone przez 
Ministerstwo  Edukacji. Merytoryczny nadzór nad realizacją  treści programowych sprawuje, 
w ramach kompetencji ustawowych,  Lubelskie Kuratorium Oświaty.   
 Dzięki pozyskaniu dodatkowych środków z Ministerstwa Sportu i Turystyki, a takŜe 
zaangaŜowaniu środków własnych Miasta, uczniowie poszczególnych szkół mają wyjątkową 
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okazję uczestniczenia w nadprogramowych, systematycznie organizowanych zajęciach 
pozalekcyjnych z zakresu kultury fizycznej. Realizowany program pozalekcyjnych zajęć 
sportowo – rekreacyjnych adresowany jest do wszystkich chętnych uczniów, niezaleŜnie od 
posiadanych przez nich predyspozycji psycho - ruchowych.  Zajęcia realizowane są w formie 
nieodpłatnych dodatkowych zajęć, zgodnych z zainteresowaniami i potrzebami zdrowotnymi 
uczniów. Stopień trudności i intensywności zajęć dostosowany jest do grupy wiekowej, 
moŜliwości i sprawności ogólnej uczestników. Głównym celem realizowanego projektu jest 
podnoszenie na wyŜszy poziom sprawności fizycznej uczniów i upowszechnianie wzorców 
aktywnego spędzania wolnego czasu, dlatego teŜ do uczestnictwa w zajęciach szczególnie 
zachęcane są dzieci i młodzieŜ pochodząca z rodzin niewydolnych wychowawczo,  
z problemami zdrowotnymi i o niskim statusie materialnym. Poczyniona obserwacja 
prowadzonych zajęć potwierdza osiągnięcie następujących celów: wspomaga harmonijny 
rozwój psychofizyczny uczniów, tworzy warunki do doskonalenia sprawności i kondycji 
psychofizycznej. DostrzeŜono pozytywne zmiany w zachowaniu dzieci nadpobudliwych  
i znerwicowanych; program stymuluje i umoŜliwia uczniom podejmowanie ukierunkowanej 
aktywności ruchowej oraz wyraŜanie własnych przeŜyć emocjonalnych w zabawach, grach  
i turniejach sportowych; nastąpił rozwój i doskonalenie sprawności ruchowej oraz wpływ na 
rozwój tęŜyzny fizycznej, kondycji, koordynacji ruchowej. DostrzeŜono duŜy postęp  
w osiąganiu sprawności  uczniów mniej sprawnych ruchowo. Ukształtowane zostały postawy 
świadomego uczestnictwa uczniów w róŜnorodnych formach aktywności sportowo-
rekreacyjnej. Wzrosła potrzeba wewnętrzna permanentnego obcowania ze sportem w czasie 
pozalekcyjnym uczniów. Nastąpił rozwój poczucia odpowiedzialności za zdrowie własne  
i innych uczestników zajęć. Uczniowie zaakceptowali zasady zachowania się w sytuacjach 
groŜących utratą zdrowia oraz potrafią im zapobiegać. Realizacja zajęć w czasie dla uczniów 
wolnym ma teŜ walor profilaktyczny – pomaga w eliminowaniu zjawisk patologicznych  
w zachowaniach dzieci i młodzieŜy. Systematyczne uczestnictwo w zajęciach pozwoliło na 
kształtowanie pozytywnych postaw  moralnych, zwłaszcza w odniesieniu do takich wartości 
jak: ambicje, koleŜeństwo, szacunek do innych, postawa fair play. Nastąpił niewątpliwy 
wzrost kultury uczestnictwa w róŜnych formach zajęć, uczniowie przyswoili sobie 
umiejętność podporządkowania się ustalonym regułom i przepisom działań zespołowych, 
potrafią powstrzymywać się od niepoŜądanych zachowań w sytuacjach konfliktowych.           

Reasumując, zajęcia okazały się dla uczniów idealną formą spędzania czasu wolnego, 
jak i sposobnością rozwijania ich sportowych pasji, moŜliwości i zainteresowań. W ramach 
przedsięwzięcia realizowane były róŜne dyscypliny sportowe, co umoŜliwiało uczniom 
wybór najodpowiedniejszej spośród nich dla siebie. W ramach projektu zorganizowano dla 
uczniów zajęcia sportowo-rekreacyjne podczas ferii zimowych. Na ten cel przeznaczono 
dodatkową kwotę w wysokości 3.600,00 zł.  Nie bez znaczenia dla warunków realizacji zajęć 
z zakresu kultury fizycznej jest fakt przeznaczenia kwoty 12.351,00 zł na zakup sprzętu 
sportowego dla szkół objętych programem „Sport - zdrowy styl Ŝycia”.    
 NaleŜy podkreślić, Ŝe niezwykle istotne dla działalności szkół w zakresie kultury 
fizycznej są inicjatywy samych dyrektorów i nauczycieli, zmierzające do wzbogacenia  
i  uatrakcyjnienia  czasu pozalekcyjnego w ramach dodatkowych zajęć i róŜnorodnych form 
aktywności fizyczno-ruchowej. Uczniowskie kluby sportowe są inicjatorami i organizatorami 
wielu masowych i szkolnych imprez sportowych. Organizowane są turnieje sportowe  
i mistrzostwa poszczególnych szkół, obejmujące róŜnorodne dyscypliny sportowe. W okresie 
zimy podejmowane są działania umoŜliwiające dzieciom uprawianie zimowych dyscyplin 
sportowych. W czasie trwania roku szkolnego i podczas przerwy wakacyjnej organizowane 
są dla uczniów atrakcyjne wyjazdy na basen. Celem  podejmowanych w tym zakresie działań 
jest kształtowanie nawyku aktywnego wypoczynku i rozwijanie zainteresowań sportowych  
dzieci i młodzieŜy. Uczniowie uzdolnieni ruchowo mają moŜliwość uczestniczenia  
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w róŜnorodnych zawodach i turniejach sportowych. Wielce satysfakcjonujące dla nich są 
momenty sportowej rywalizacji i uzyskiwanie liczących się wyników sportowych.  
Szczegółowe informacje z omawianego zakresu zamieszczone są w sprawozdaniach 
nadesłanych przez szkoły i zabezpieczonych w dokumentacji Wydziału. 

WaŜnym elementem aktywności szkół jest organizowanie działalności turystycznej.  
W szkołach działalność swoją organizują koła, kluby i organizacje turystyczne. W ramach tej 
formy aktywności  odbywają się następujące przedsięwzięcia: udział uczniów w dorocznej 
akcji ekologicznej pod wymowną nazwą „Sprzątanie świata”, wycieczki turystyczno-
krajoznawcze do róŜnych ciekawych zakątków Polski, wycieczki przedmiotowe połączone  
z ciekawymi formami działalności edukacyjnej, np. lekcje muzealne, wycieczki po 
najbliŜszej okolicy i do ciekawych turystycznie i historycznie miejsc Dęblina, wycieczki 
terenowe oraz treningi orientacji w nieznanym terenie, rajdy  rowerowe i biwaki, ogniska  
klasowe, kuligi szkolne w okresie sezonu zimowego, wystawy  sprzętu  turystycznego, 
kilkudniowe harcerskie zloty, warsztaty plastyczne w ramach integracyjnych spotkań  
z „Naturą i Sztuką”. Podstawowe cele podejmowania i realizacji wymienionych form 
aktywności turystycznej obejmują następujące zagadnienia: poznanie przez uczniów regionu 
i Polski, a takŜe środowiska  przyrodniczego, piękna krajobrazu, tradycji, zabytków 
dziedzictwa narodowego i historii narodu, poszerzenie wiedzy z róŜnych dziedzin Ŝycia 
społecznego, gospodarczego i kulturalnego, wspomaganie rodziny w procesie wychowania  
i opieki, troska o  kondycję  zdrowotną uczniów, wdraŜanie uczniów do współŜycia  
w grupie, poczucia odpowiedzialności za siebie i innych członków grupy, upowszechnianie 
form aktywnego i atrakcyjnego wypoczynku  dzieci i młodzieŜy.   

Szkolny Związek Sportowy realizował w szczególności imprezy o charakterze 
sportowym, w tym zwłaszcza z okazji Dni Dęblina. Zorganizowana wspólnie z dyrekcją 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących doroczna Spartakiada Dzieci i MłodzieŜy była doskonałą 
okazją do rywalizacji sportowej uczniów z poszczególnych typów szkół. Szkolny Związek 
Sportowy współuczestniczy ponadto w organizowaniu eliminacji miejskich z róŜnych 
dyscyplin sportowych. Uczniowie osiągający najlepsze wyniki reprezentując Dęblin 
uczestniczą następnie w eliminacjach powiatowych i  wojewódzkich.  
 WaŜne miejsce na sportowej mapie Dęblina zajmuje Kolejowy Klub Sportowy 
„Czarni”. Podstawowym zadaniem realizowanym przez Klub pozostaje sekcja piłki noŜnej.  
Ponadto działają sekcje szachów i brydŜa  sportowego.  Miasto wspomaga działalność KKS 
„Czarni”, umoŜliwiając prowadzenie targowiska przy ul. 15 Pułku Piechoty „Wilków”.  KKS 
„Czarni” zagospodarowuje dla siebie 70% zebranych opłat targowych. Baza sportowa KKS 
„Czarni” wymaga pilnej modernizacji. Stąd teŜ w 2008 r. za kwotę 50.000,00 zł została 
przygotowana przez Miasto dokumentacja techniczna na budowę pawilonu sportowego  
oraz zagospodarowanie terenu. Klub powinien wykonać dokumentację na podłączenie 
mediów. Niepokój budzi brak wykorzystania w br. wykonanych w latach ubiegłych kortów 
tenisowych.  

Istotnym uzupełnieniem działalności w zakresie kultury fizycznej i turystyki  jest 
aktywność i podejmowane formy działalności przez kluby oraz szkolne i uczniowskie 
organizacje sportowe.  Tylko w ramach otrzymanych środków na zadania z zakresu poŜytku 
publicznego  poszczególne organizacje realizują lub juŜ zrealizowały następujące zadania: 
-  Uczniowsko – Miejski Klub Tenisa Stołowego „LOB” realizuje szkolenie dzieci, 
młodzieŜy i dorosłych w zakresie gry w tenisa stołowego. Organizuje teŜ rozgrywki i turnieje 
sportowe. Klub na realizację zadania otrzymał  4.500,00 zł. 
-  Zadanie w zakresie szkolenia dzieci i młodzieŜy w sportach walki, w tym w ramach 
wyjazdowych obozów szkoleniowych oraz organizowanie rozgrywek róŜnego szczebla 
realizują: Międzyszkolny Klub Sportowy „BUDO” – otrzymał kwotę 6.500,00 zł, Dęblińska 



________________________________________________________________ 
Protokół Nr XXXIII/08 sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 28 października 2008 r. 

16 

Szkoła Taekwon-do – otrzymała kwotę 6.500,00 zł, Osiedlowy Klub Sportowy „Staszica” – 
otrzymał kwotę 2.500,00 zł.  
-  Zadanie  dotyczące organizowania w osiedlach zajęć, zawodów i rozgrywek o charakterze 
sportowo-rekreacyjnym realizują następujące podmioty: Ochotnicza StraŜ PoŜarna Dęblin – 
Masów w ramach kwoty 3.500,00 zł, Oddział PTTK WyŜszej Szkoły Oficerskiej Sił 
Powietrznych w Dęblinie – w ramach 1.500,00 zł , Osiedlowy Klub Sportowy „Staszica” –  
w ramach otrzymanej kwoty 3.000,00 zł. 
-  Organizacją zawodów sportowych dla osób niepełnosprawnych zajmuje się Dęblińskie 
Integracyjne Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych „Dison” – w ramach otrzymanej 
kwoty 5.000,00 zł.  W bieŜącym roku w dniu 14 września został zorganizowany juŜ VI  Bieg 
Orląt – Dęblin 2008 dla osób niepełnosprawnych.   
-  Zadanie polegające na szkoleniu dzieci i młodzieŜy w lekkoatletyce oraz zapewnieniu 
udziału w zawodach realizuje Międzyszkolny Uczniowsko - Ludowy Klub Sportowy 
„Libero”.  Na ten cel przeznaczona została kwota  5.500,00 zł. 
-  Szkoleniem dzieci i młodzieŜy w piłce siatkowej oraz zapewnieniem udziału w turniejach  
i zawodach sportowych zajmują się: Uczniowski Klub Sportowy „Mechanik” w ramach 
kwoty 2.000,00 zł., Międzyszkolny Uczniowsko-Ludowy Klub Sportowy „Libero”, który na 
realizację zadania otrzymał kwotę  6.000,00 zł.   
- Zadanie z zakresu turystyki polegające na organizowaniu imprez turystycznych  
i  krajoznawczych z udziałem  dzieci i młodzieŜy szkolnej  realizował Oddział PTTK 
WyŜszej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych w Dęblinie.  Na organizowanie wymienionych 
imprez Odział otrzymał wsparcie w kwocie  2.000,00 zł.  

Z przykrością naleŜy podkreślić, Ŝe Ŝadna organizacja turystyczna nie zgłosiła  
zainteresowania zadaniem dotyczącym „Opracowania, wytyczenia i oznakowania ścieŜki 
dydaktycznej  po Dęblinie”.   
 Na podkreślenie zasługuje duŜa róŜnorodność form działalności, zwłaszcza  
w zakresie kultury fizycznej. Dostrzegana jest w tym przypadku: duŜa aktywność 
zorganizowanych środowisk społecznych Dęblina, ich pomysłowość i pozytywna motywacja 
do inicjowania przedsięwzięć zbieŜnych z potrzebami i moŜliwościami finansowymi Miasta.  
Obserwowane uaktywnienie w tym względzie, być moŜe, stworzy warunki do powstania 
swoistej mody na upowszechnienia aktywnego spędzania czasu wolnego, zwłaszcza przez 
dzieci i młodzieŜ. 

Na wspieranie działalności z zakresu kultury fizycznej i turystyki Miasto Dęblin  
w 2008 r. przeznaczyło łączne środki w kwocie ponad 245.000,00 zł. Na podkreślenie 
zasługuje równieŜ fakt udzielenia wsparcia finansowego kaŜdej instytucji i organizacji, która 
statutowo zajmuje się kulturą fizyczną i turystyką i jednocześnie która o takowe wsparcie 
formalnie wystąpiła.  
 
W dyskusji na temat informacji głos zabierali: 
 
Pan Krzysztof Chodkiewicz - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Dęblina. Przedstawił 
krótką informację na temat działalności TPD, które oprócz turystyki prowadzi działalność 
związaną z kulturą. Jeśli chodzi o wycieczki i imprezy rowerowe - Towarzystwo skupiło się 
na wycieczkach autokarowych, które są organizowane po kosztach własnych. Od 2007 r. 
prowadzone jest dyktando dla ostatnich klas gimnazjalnych. Termin przypada po  
11 listopada. Uczestnicy dyktanda otrzymują upominki, fundowane przez sponsorów. 
Miejsca są punktowane od 1 do 6. Oczkiem w głowie TPD jest coraz liczniej odwiedzane 
muzeum. Zwiedzanie muzeum jest odpłatne. Nie jest ono nigdzie zarejestrowane. W tym 
roku w muzeum były wystawione eksponaty z dawnego Muzeum Kolejnictwa. Ekspozycje 
cały czas powiększają się. Podczas obchodów Dni Dęblina są dni otwarte w muzeum  
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i wchodzą grupy zorganizowane (średnio muzeum w tym czasie odwiedza 300-400 osób). 
Ponadto TPD włącza się w organizację róŜnych imprez, m.in. Stalagu 307, z tym wiąŜe się 
wydawanie róŜnych publikacji. 
 
Następnie głos zabrał Pan Zbigniew Dzido - Wiceprezes Towarzystwa Przyjaciół 
Dęblina, który uzupełnił wypowiedź przedmówcy i poinformował, Ŝe Towarzystwo 
Przyjaciół Dęblina jest zrzeszone w Wojewódzkiej Radzie Towarzystw Regionalnych.  
W tym roku odbył się IX zjazd Towarzystw Regionalnych, na który przybyło 120 delegatów. 
Zjazd ten odbył się na terenie WyŜszej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych pod patronatem 
Ministra Obrony Narodowej. Pieczę nad tym spotkaniem sprawował Marszałek 
Województwa Lubelskiego. Impreza ta została połączona z obchodami Święta 15 Pułku 
Piechoty "Wilków". Dodał, Ŝe istnieje potrzeba wydawania wspólnie z miastem  kwartalnika 
na temat towarzystw regionalnych oraz wznowienia publikacji wydawniczej, która ukazała 
się z okazji 50-lecia nadania praw miejskich Dęblinowi. Kończąc swoją wypowiedź 
poinformował, Ŝe TPD z okazji 30-lecia istnienia wydało okolicznościową kartkę pocztową. 
 
Radny Tadeusz Oryl - zachęcał do zwiedzania Bramy Lubelskiej i obiektu Twierdzy. 
 
Radny Krzysztof Karbowski - powiedział, Ŝe omawiana na dzisiejszej sesji dziedzina jest 
organizowana i realizowana przez podmioty społeczne, którym radny za tę działalność 
podziękował. Radny zauwaŜył, Ŝe w przedstawionym przez Burmistrza dokumencie nie 
zamieszczono informacji na temat wydawnictw, szlaków turystycznych, a takŜe ogniw 
organizacji turystycznych, działających przy szkołach. Podsumowując swoją wypowiedź 
radny zgłosił następujące wnioski: 

• spowodować wspieranie finansowe i organizacyjne Towarzystwa Przyjaciół Dęblina 
na zasadzie podpisania porozumienia w tym zakresie z Urzędem Miasta; 

• spowodować, aby w 2009 r. kolejna Spartakiada MłodzieŜy była zorganizowana  
z pełną obsadą konkurencji na odpowiednim poziomie, 

• spowodować aby do 10 października wszystkie zainteresowane podmioty składały 
wnioski do kalendarzy imprez z jednoczesnym ich przekazywaniem do Urzędu 
Marszałkowskiego, 

• w następnym roku organizować wspólnie z róŜnymi podmiotami imprezy sportowe  
i turystyczne, 

• przesyłać wszystkie wnioski (składane do kalendarza imprez turystycznych) do 
informatora turystycznego na 2009 r. z aktualnymi numerami telefonów z terenu  
os. Lotnisko, 

• wykorzystać w pełni Dęblińskie Centrum Informacji i zlokalizować tam dębliński 
punkt informacji turystycznej, 

• budowanie wspólnie z sąsiednimi gminami szlaków turystycznych, 
• rozwaŜenie wznowienie wydawania "Naszego Dęblina", 
• poinformował, Ŝe w 2009 r. przypada 45 rocznica istnienia PTTK, 55 rocznica 

nadania Dęblinowi praw miejskich oraz 80 rocznica drugiej co do długości istnienia 
dęblińskiej parafii. 

 
Radny Henryk Wiejak  - wnioskował, Ŝeby zebrać materiały z konferencji naukowej  
z okazji 50-lecia nadania praw miejskich naszemu miastu. Zaproponował, Ŝeby  
3 października, który jest Międzynarodowym Dniem Turystyki zorganizować imprezę  
w naszym mieście. Radny zasugerował, Ŝeby kwestią organizacji tej imprezy, z uwagi na 
liczne obowiązki Burmistrza Miasta, zajęła się Pani GraŜyna Maziarek - Zastępca 
Burmistrza. Kończąc swoje wystąpienie radny wyraził niezadowolenie spowodowane 
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nieobecnością na sesji osób zajmujących się kulturą fizyczną, a w szczególności 
przedstawicieli Kolejowego Klubu Sportowego "Czarni". Klub ten obecnie znajduje się  
w V lidze i radny chciał zapytać o perspektywy rozwoju tegoŜ Klubu oraz o dalszy los 
kortów tenisowych. 
 
Do powyŜszych uwag i wniosków ustosunkował się Burmistrz Miasta , który powiedział, Ŝe 
jest zaskoczony nieobecnością wielu osób i zapytał - o czym to świadczy? Czy te osoby są 
zainteresowane, czy nie są, czy ta działalność jest waŜna, czy nie jest waŜna, czy oczekują 
jakiejś pomocy, współdziałania ze strony miasta, czy nie oczekują? Nie mamy dzisiaj 
przedstawicieli najwaŜniejszych podmiotów, które zajmują się kulturą fizyczną i turystyką. 
Nie mamy przedstawiciela KKS "Czarni", nie mamy przedstawicieli Lokalnej Organizacji 
Turystycznej "Powiśle", chociaŜ zaproszenia do podmiotów wymienionych w informacji 
zostały wysłane. Odpowiedzialnością za to, co się dzieje w poszczególnych branŜach obarcza 
się Urząd Miasta, Burmistrza, Radę Miasta. Nie jest podstawową działalnością miasta sprawa 
turystyki i sprawa sportu (szczególnie sportu wyczynowego). Miasto moŜe te sfery 
wspomagać, ale nie powinno być podmiotem, który organizuje tę działalność. W tej dyskusji 
zabrakło tego, co rzeczywiście miasto w zakresie kultury fizycznej i turystyki ma robić.  
W pewien sposób te informacje znalazły się w strategii rozwoju miasta na lata 2008 -2015. 
Te przedsięwzięcia wskazane w strategii są podstawą prawidłowej działalności równieŜ  
w tym zakresie, m.in. są to: osiedlowe strefy rekreacji (wartość 3.500.000 zł), pawilon 
sportowy na obiektach KKS "Czarni" (wydane zostało 50.000 zł w br. na opracowanie 
dokumentacji, ale nigdy tego nie wykonamy, jeŜeli nie będzie współdziałania miasta  
z Klubem). W strategii jest zapis o ścieŜkach rowerowych, o wizualnej i multimedialnej 
informacji turystycznej, o ośrodku rekreacji wodnej nad Wisłą, o placach zabaw, o realizacji 
zbiornika retencyjno - rekreacyjnego w os. Masów i os. Stawy.  
Wkrótce przystąpimy do II edycji programu "Orlik 2012" i pojawia się problem, gdzie to 
zlokalizować. Pierwsza moja propozycja lokalizacyjna to były obiekty KKS "Czarni", jednak 
po tym co się działo w tym roku opadł mi entuzjazm do tej lokalizacji. Jestem w tej chwili 
przekonany, aby ten obiekt zlokalizować na terenie ZSO z tego względu, Ŝe będzie tam 
opiekun, i jest to miejsce połoŜone z łatwą dostępnością do trzech osiedli - osiedla Staszica, 
osiedla 15 Pułku Piechoty "Wilków" i do osiedla "Wiślana". Nie będziemy równieŜ 
zaniedbywać projektów dotyczących osiedlowych stref rekreacji (boisk na os. Lotnisko, os. 
Wiślana i os. Staszica). Do 7 listopada 2008 r. trzeba zgłosić akces do "Orlika" z podaniem  
danych (w tym budŜetowych - koszt wynosi ok. 1.000.000 zł i po 1/3 kosztów ponoszą 
gmina, województwo i budŜet państwa). 
Ja przyjmuję uwagi zgłoszone do informacji. Rzeczywiście zabrakło informacji o zjeździe 
towarzystw turystycznych, ale potraktowaliśmy to bardziej jako informację dotyczącą 
promocji, a nie turystyki. Jednak uczestniczyliśmy w tym i organizacyjnie, i finansowo. 
Koszt ze strony miasta wyniósł ok. 7.700 zł i wiązał się z zabezpieczeniem autobusu, 
cateringu i pewnych materiałów. 
Burmistrz oświadczył, Ŝe jeŜeli na przyszły rok jakaś organizacja poŜytku publicznego nie 
złoŜy zapotrzebowania i nie przystąpi do konkursu na realizację określonych zadań nie 
dostanie pieniędzy. 
W dalszej części swojej wypowiedzi Burmistrz ustosunkował się do poszczególnych 
wniosków i uwag. Radny Wiejak wnioskował aby zebrać materiały z konferencji naukowej  
z okazji 50-lecia nadania praw miejskich Dęblinowi. 50-lecie było w 2004 r. i czas na 
zebranie tych materiałów był. Zorganizowanie 3 października obchodów Dnia Turystyki. 
Przykro mi, ale 3 października minął. Dodał, Ŝe jak szkoła obchodzi 80-lecie to nie kto inny 
jak szkoła to organizuje, wobec czego obchody Dnia Turystyki powinny organizować 
stowarzyszenia czy organizacje turystyczne, funkcjonujące na terenie Dęblina. Pan radny 
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Karbowski zgłosił bardzo duŜo uwag, m.in. Ŝeby wspierać organizacyjnie i finansowo TDP. 
Myślę, Ŝe wyraźnie powiedziałem, jak ja sobie to wyobraŜam i tylko w ten sposób będzie to 
moŜliwe - poprzez konkursy na działalność. Kolejny wniosek, Ŝeby do 10 listopada 
przyjmować wnioski do kalendarzy imprez i  przedkładać je do Urzędu Marszałkowskiego. 
Ja przyjmuję ten wniosek. Deklaruję, Ŝe wszystkie wnioski, które wpłyną do 10 listopada 
zostaną przesłane do wojewódzkiego kalendarza imprez. W tym roku były przesłane wnioski 
z zakresu kultury, bo Miejski Dom Kultury taki kalendarz złoŜył. Ale, Ŝebyśmy mieli 
większy wpływ na to, co się dzieje w Urzędzie Marszałkowskim, w Zarządzie Województwa 
i w samorządzie województwa zróbmy wszystko, Ŝebyśmy mieli radnego Sejmiku 
Wojewódzkiego. Numery telefonów jeśli są nieaktualne to w ciągu tygodnia zostaną 
zaktualizowane. Budowa szlaków turystycznych - jest to tylko rzucone hasło. Nasuwa się 
pytanie - kto ma to zrobić? To, co gmina zamierza w tym względzie zrealizować jest zawarte 
w strategii. Kolejny wniosek dotyczył utworzenia na bazie DCI centrum informacji 
turystycznej. Jest to w pewien sposób realizowane, nawet przez udostępnienie komputerów, 
gdzie na stronie internetowej duŜo informacji turystycznych jest zawartych. Sprawa rocznic. 
Organizowanie nieokrągłych rocznic jest kwestią pewnej decyzji. Ja tych nieokrągłych 
rocznic nie uwaŜam za jakieś szczególne. 80-lecie parafii powinna organizować parafia. My 
moŜemy się w jakiś sposób do tych obchodów dołączyć. Sprawa wznowienia wydawania 
"Naszego Dęblina". Wniosek powinien być skierowany do Rady Miasta. Na pewno nie 
powinno funkcjonować to pismo jako periodyk publicystyczny. Jeśli juŜ - to jako typowy 
biuletyn informacyjny. 
 
Radny Waldemar Chochowski - wystąpił jako sekretarz Osiedlowego Klubu Sportowego 
"Staszica". Powiedział, Ŝe sport w Dęblinie opiera się głównie na pasjonatach, którzy pracują 
zawodowo i mają trudności, Ŝeby zwolnić się z pracy i przyjść na sesję. NajwaŜniejsze jest 
to, Ŝe prowadzą działania sportowe przez cały rok i dzięki temu młodzieŜ ma wypełniony 
czas wolny od nauki. 
 
Radny Krzysztof Karbowski - wystąpił jako przedstawiciel dęblińskiego oddziału PTT. 
Powiedział, Ŝe cała działalność turystyczna na terenie miasta powinna być prowadzona na 
zasadzie partnerstwa lub patronatu z Urzędem Miasta. Nie wszystkie organizacje mają 
siedziby, co stanowi duŜy problem w ich funkcjonowaniu. 
 
Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania. W głosowaniu wzięło udział  
14 radnych. 13 radnych głosowało "za" przyjęciem informacji, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. Informacja na temat kultury fizycznej i turystyki została przez Radę przyjęta.  
 
Ad. pkt 7. 
Wolne wnioski. 
 
W punkcie wolne wnioski głos zabierali: 
 
Radny Tadeusz Oryl - zabrał głos w sprawie wagonu, zlokalizowanego na terenie gminnym 
w os. Jagiellońskim. Ten wagon został zakupiony 8 lat temu za pieniądze, które zostały ze 
Społecznego Komitetu Budowy Wodociągu. Przewodniczącym tego Komitetu został 
wówczas Pan Jan Węska. Przy tym wagonie nic nie zostało zrobione. W bieŜącej kadencji 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla - Danuta Krajewska oszkliła okna, wymieniła drzwi  
i doprowadziła ten wagon do jako takiego stanu. Od pewnego czasu wagon ten stanowi obraz 
nędzy i rozpaczy. Na zebraniu mieszkańców padła propozycja sprzedaŜy tego wagonu. Pan 
Węska sprzeciwił się sprzedaŜy i powiedział, Ŝe ten wagon jest jego własnością. JeŜeli tak 



________________________________________________________________ 
Protokół Nr XXXIII/08 sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 28 października 2008 r. 

20 

jest, Pan Węska jako właściciel powinien albo zabrać ten wagon albo utrzymywać tam 
naleŜyty porządek. JeŜeli wagon stoi na terenie miasta, to Pan Węska powinien zapłacić 
miastu za dzierŜawę tego terenu. Radny zwrócił się o pomoc w rozwiązaniu 
sygnalizowanego problemu. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla "Jagiellońskiego" - uzupełniła wypowiedź 
przedmówcy. Powiedziała, Ŝe jakiś czas temu skierowała pismo do Pana Węski z prośbą, 
Ŝeby ustosunkował się do kwestii obiektu, który znajduje się na terenie osiedla. Odpowiedzi 
na to pismo nie wystosował. Podczas ustnej rozmowy powiedział, Ŝe Zarząd Osiedla nie 
moŜe tego sprzedać, bo wagon jest jego własnością. W tym momencie Zarząd Osiedla 
zaniechał jakichkolwiek działań w tej sprawie. Zwróciła się do Burmistrza o pomoc  
w uprzątnięciu tego miejsca. Ponadto podkreśliła, Ŝe w osiedlu nie ma boiska, na którym 
młodzieŜ mogłaby spędzać czas wolny. 
 
Radny Krzysztof Karbowski - zabrał głos w sprawie pozyskania środków finansowych na 
budowę tras rowerowych. Ponadto radny zadeklarował, Ŝe sam wykona uzupełnienia 
brakujących płyt chodnikowych w ul. Bankowej. 
 
Wiceprzewodniczący Zarządu Osiedla "Mierzwiączka" - Ryszard Bąk - zgłosił wniosek 
o wykonanie nagłośnienia na sali obrad oraz zaapelował o szanowanie czasu osób, 
uczestniczących w sesji, poprzez ograniczenie czasowe wystąpień radnych a takŜe 
przestrzeganie wcześniej ustalonej długości trwania przerw. Zapytał Burmistrza Miasta - jaką 
kwotę podatku wpłacił do Urzędu właściciel Fortu oraz czy otrzymał jakiekolwiek ulgi  
z tego tytułu? 
 
Radny Waldemar Warenica - zwrócił się o rozwaŜenie lokalizacji obiektu sportowego, 
związanego z programem "Orlik 2012", na terenie osiedla Wiślana. 
 
Ad. pkt 8. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski udzielił Burmistrz Miasta - Stanisław 
Włodarczyk: 

• odpowiedź na zapytanie radnego K. Karbowskiego, czy zostały wykonane prace 
naprawcze po kanalizacji w os. Irena. Inwestycja została zakończona i odebrana - był 
protokół odbioru. Do Urzędu Miasta nie wpłynęły Ŝadne zastrzeŜenia (ani pisemne, 
ani ustne, ani teŜ telefoniczne), Ŝe są jakieś z tym związane nieprawidłowości. Odbiór 
inwestycji był 29.09.2008 r.; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego dotyczący remontu cząstkowego 
nawierzchni ul. PCK. JuŜ wydane zostało polecenie, aby jeszcze przed zimą 
przeprowadzić remont ulic metodą masy na zimno (m.in. na ul. Ogrodowej  
i ul. PCK); 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego o spowodowanie uzupełnienia 
tabliczki z nawą ulicy w ul. Skotnickiego. Tej tabliczki nie ma od dłuŜszego czasu. 
Tabliczki z nazwami ulic w ciągu drogi krajowej będą wymieniane przy okazji 
modernizacji ulic: Warszawska, Niepodległości, Kocka; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego dotyczący przełoŜenia kostki 
chodnikowej na ścieŜce rowerowej w ul. Składowej. Wniosek będzie skierowany do 
Zarządcy tej drogi; 
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• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego o zawieszenie znaku przystanku 
PKS słupie. JeŜeli rzeczywiście znak ten jest umiejscowiony na drzewie, zostanie 
umieszczony na odpowiednim słupie; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego dotyczący oznakowania ścieŜki 
rowerowej w ul. Warszawskiej. Nie ma w ul. Warszawskiej Ŝadnej ścieŜki 
rowerowej, jest tylko i wyłącznie chodnik. W dokumentacji, która została wykonana 
na docelową modernizację tego ciągu jest przewidziana ścieŜka rowerowa w całym 
ciągu ul. Warszawskiej, Niepodległości i Kockiej. Druga część wniosku dotyczyła 
umorzenia mandatów, nałoŜonych na osoby, które poruszały się na rowerach po 
chodniku. Ja nie mam takiej moŜliwości, Ŝeby umorzyć nałoŜone mandaty. Są od 
tego odpowiednie organy w naszym państwie. Burmistrz ani nie nakłada mandatów, 
ani nie ma moŜliwości ich umarzania; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego o uporządkowanie miejsc pamięci 
narodowej. Na pewno miejsca te nie będą gorzej posprzątane niŜ przed innymi 
uroczystościami jak np. 1 września, 15 sierpnia, czy 3 maja. To samo dotyczy 
posprzątania ciągów komunikacyjnych na terenie miasta. W tym tygodniu była 
zamiatarka na ulicach gminnych oraz wystąpiliśmy o zamiatarkę do zarządców 
pozostałych dróg. Zostały wykoszone równieŜ pobocza przy drogach; 

• odpowiedź na wniosek K. Karbowskiego dotyczący zabezpieczenia kierowania 
ruchem drogowym przy cmentarzu komunalnym w dniu 1 listopada. To są sytuacje, 
gdzie Policja ma swoje wytyczne i nigdy nie było z tym większego problemu; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego dotyczący tras rowerowych. Jest 
nasz akces przystąpienia do tego programu i miasto Dęblin realizuje juŜ po części 
programy budowy ścieŜek rowerowych w drodze wojewódzkiej Nr 801, a takŜe przy 
docelowej modernizacji drogi krajowej Nr 48. We wszystkich projektowanych teraz 
inwestycjach drogowych są uwzględniane ścieŜki rowerowe; 

• odpowiedź na wniosek radnego Adama Cenkla dotyczący przeprowadzenia kontroli 
zawartych umów na wywóz odpadów komunalnych przez podmioty gospodarcze. 
Spróbujemy zlokalizować właścicieli tych nieruchomości i wystosować do nich 
pisma ponaglająco - ostrzegawcze przy roznoszeniu podatków na 2009 r. Dalej będą 
prowadzone kontrole w zakresie zawartych umów. Ponadto przeprowadzimy bardziej 
restrykcyjną akcję w zakresie wieszania ogłoszeń na drzewach; 

• odpowiedź na wniosek radnego H. BroŜyny, Ŝeby 1 i 2 listopada były otwarte bramy 
na targowisko. Wystosujemy pismo do KKS "Czarni", Ŝeby brama na targowisko 
była w tych dniach otwarta; 

• odpowiedź na wniosek radnego H. BroŜyny o wycięcie drzewa między blokami 3 i 5 
na ul. Rogowskiego. Sprawdzimy, czyj to teren. Proszę dokładnie ustalić  
z Naczelnikiem Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym lokalizację drzewa; 

• odpowiedź na zapytanie radnego H. BroŜyny, czy zostały zamontowane filtry 
antyzapachowe na przepompowniach. Tak, zostały zamontowane w czerwcu 
ubiegłego roku - na Pompowni P-3 w ul. Spacerowej i Pompowni P-1 w ul. 
Składowej. Koszt montaŜu wyniósł 7.076 zł. Tego przykrego zapachu nie da się do 
końca uniknąć; 

• odpowiedź na zapytanie radnego H. BroŜyny, jaka jest moŜliwość kupna znaczka  
i naklejki z napisem miasta Dęblina. Na dzień dzisiejszy nie dysponujemy juŜ tymi 
gadŜetami. Być moŜe w przyszłym roku w ramach promocji miasta zamówimy takie 
gadŜety; 

• odpowiedź na wniosek radnego H. BroŜyny o wyrównanie terenu przy kinie "Irena". 
Prawdopodobnie będzie to wykonane w miesiącach wiosennych przyszłego roku. 
Wysypywane śmieci zostaną usunięte w ramach prac porządkowych; 
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• odpowiedź na wniosek radnego H. BroŜyny w sprawie podniesienia studzienek 
kanalizacji burzowej w ul. Spacerowej. Jest tak, jak Pan radny mówi. 
Występowaliśmy do ZDP w tej sprawie jak równieŜ o oznakowanie przejścia dla 
pieszych w ul. Krasickiego oraz zatoki autobusowej przy szpitalu. Jest zwołana na 
12.11. Komisja odnośnie zatoki autobusowej. Problem jest Starostwu Powiatowemu 
znany, poniewaŜ był niejednokrotnie podnoszony na sesji przy obecności Starosty; 

• odpowiedź na zapytanie radnego H. BroŜyny dot. usunięcia usterek wskazanych przy 
odbiorze inwestycji w ul. Kowalskiego. Większość z tych usterek została usunięta. 
Na pewno jest wyznaczone przejście dla pieszych w ul. Krasickiego i przedłuŜony 
chodnik do tego skrzyŜowania. MoŜna mieć uwagi co do tego, Ŝe nie ma 
wyznaczonego przejścia dla pieszych w ul. Ścibiora. Tłumaczone jest to tym, Ŝe nie 
było ono brane pod uwagę na etapie projektowania inwestycji i koniecznym by było 
przesunięcie tego przejścia dla pieszych w głąb ul. Ścibiora; 

• odpowiedź na wniosek radnego H. Wiejaka dot. wykonanie estetycznego wjazdu do  
os. Wiślana. Do tego tematu wrócimy po wykonaniu inwestycji (na wiosnę)i 
zastanowimy się, co tam ma być, czy witacz, czy coś innego, moŜe plan osiedla?; 

• odpowiedź na wniosek radnego H. Wiejak dot. pisma ZNP. Nie podano we wniosku 
Ŝadnych konkretów. Sprawa dotyczy uchwały ustalającej regulamin nagród dla 
nauczycieli. Mamy tutaj pewne rozbieŜności. ZNP nadinterpretuje tę sprawę, 
poniewaŜ nagrody roczne Burmistrza nie są elementem wynagrodzenia i nie 
podlegają konsultacji ze związkami zawodowymi. Uchwała Rady Miasta podlegała 
ocenie organu nadzoru, który nie zgłosił w tej kwestii Ŝadnych zastrzeŜeń. Uchwała 
została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego. 
W najbliŜszym czasie spotkam się z Prezesem ZNP i porozmawiamy na ten temat; 

• odpowiedź na wniosek radnego W. Chochowskiego w sprawie niszczenia drogi do 
Staw. Ten wniosek zostanie przekazany do ZDP; 

• odpowiedź na wniosek radnego W. Chochowskiego w sprawie wykonania przeglądu 
studzienek Telekomunikacyjnych. Występujemy w tej sprawie co jakiś czas. Ostanie 
pismo do TP S.A. było wystosowane 15 września 2008 r. Burmistrz odczytał treść 
tego pisma; 

• odpowiedź na wniosek radnego W. Chochowskiego w sprawie odwodnienia 
targowiska na ul. 15 PP "Wilków". Jest to wniosek do rozpatrzenia przy projekcie 
budŜetu na 2009 r.; 

• odpowiedź na wniosek radnego W. Warenicy w sprawie punktu poboru wody na 
cmentarzu komunalnym. Wniosek jest zasadny. NaleŜałoby to rozwaŜyć na wiosnę; 

• odpowiedź na wniosek radnego T. Oryla w sprawie wagonu na os. Jagiellońskim. 
Musicie państwo wyjaśnić, czyj to wagon. Najlepiej zorganizować zebranie 
mieszkańców osiedla i wyjaśnić te sprawy; 

• odpowiedź na wniosek Przewodniczącej Zarządu Osiedla "Jagiellońskie" w sprawie 
boiska na osiedlu. Nie przewidujemy w przyszłym roku jakiś wielkich prac na tym 
boisku. Będą wykonywane drobne prace bieŜące; 

• odpowiedź na wniosek radnego K. Karbowskiego w sprawie remontu chodnika  
w ul. Bankowej. Na ten temat wypowiadałem się na poprzedniej sesji. Poczekajmy do 
remontu tej ulicy; 

• odpowiedź na wniosek Wiceprzewodniczącego Zarządu Osiedla "Mierzwiączka"  
w sprawie nagłośnienia sali obrad. W przygotowywanym przez Urząd projekcie 
informatycznym przewidywana jest kompleksowa modernizacja sali Nr 1 jako 
centrum multimedialne; 
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• odpowiedź na wniosek Wiceprzewodniczącego Zarządu Osiedla "Mierzwiączka"  
w sprawie wysokości wpływów od właściciela Fortu. W latach 2005 - 2006 
właściciel Fortu miał zwolnienie z podatku od nieruchomości z racji wpisania Fortów 
do rejestru zabytków, w 2007 r. wpłacił do Urzędu kwotę 2.189 zł. Taką samą kwotę 
wpłacił w roku bieŜącym; 

• odpowiedź na wniosek radnego W. Warenicy na temat programu "Orlik 2012". Ja 
swoje zdanie na ten temat wypowiedziałem. Będziemy składać wniosek dotyczący 
osiedlowych stref rekreacyjnych i os. Wiślana będzie w tym programie ujęte. Obiekt 
Orlika usytuowany w os. Staszica będzie słuŜył większej liczbie osób. 

 
Ad. pkt 9. 
Zatwierdzenie protokołu XXXII sesji RM.  
 
Protokół XXXII sesji Rady Miasta radni przyjęli jednogłośnie (13 głosami "za"). 
 
Ad. pkt.10 
Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM, Ryszard Karpiński 
zamknął XXXIII sesję Rady Miasta, dziękując wszystkim za udział w sesji. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
 
Katarzyna Rybicka 


